
 

 

Referat af møde i 

 

Studienævn for Erhvervsøkonomi 

Onsdag d. 27. oktober 2021 

Klokken 9.30 – Afsluttet cirka 14.00 
Zoom 

 

Til stede:  Tina Lundø Tranekjer, Mads Bruun Ingstrup, Nils Karl Sørensen (til cirka 13.45), 
Knud Sinding (til 13.15), Natasha Henriette Nielsen, Peter Daniel Solbjerg 
Hansen (fra 12.50) 

Administration til stede til og med mødets ordinære punkt 4:  

Kirsten Høg, Lise Abrahamsen,  

Administration til stede under hele mødet:  

Dorthe Sjørslev Rasmussen (referent) 

Administration til stede under punkt 10: 

  Selma Brackovic, Louise Folkestad, Julie Udbye Nielsen, Brian Kjær Jepsen 

Under første del af behandling af punkt 4 deltog: 

Chef for SAM-UDD Annette Schmidt og  
Prodekan for uddannelse Jan Guldager Jørgensen  

 

Punkterne 5,6, 8 og 9 blev behandlet før punkt 4. 

 

1. Godkendelse af referat 
1.1. Ordinært møde d. 24. september 2021 

 
Referatet blev godkendt med en mindre korrektion. Denne blev gennemlæst under behandling af punktet, 
og referatet var herefter godkendt. 
 
2. Orientering fra Studieleder (lukket punkt) 
 
* Skærpelse vedr. optag på HA pr. 1. september 2023 
Der skærpes med virkning fra optaget til studiestart 1. september 2023 i adgangskravet til HA uddannelsen. 
Der er tale om en SDU beslutning der berører en række uddannelser. 
 
* Studiestartsprøve 2021 
Studienævnet modtog bilag til orientering om gennemførsel af Studiestartsprøve 2021. 
 
* Statistik for sager behandlet vedr. bl.a. genindskrivning F21 og E21. 
Studienævnet modtog orientering om bl.a. antal genindskrivningssager behandlet i F21 og E21. 
Kirsten Høg supplerede med, at antallet viser sig nogenlunde stabilt henover et antal semestre. 



 

 
 
* Tilbagemelding vedr. tiltag nævnt i tilbagemelding vedr. SMU 2021 
Tina Lundø Tranekjer orienterede om modtaget tilbagemelding vedrørende handling ønsket/anbefalet i 
tilbagemelding fra Studienævn for Erhvervsøkonomi til Det Samfundsvidenskabelige Fakultet vedr. SMU 
2021. 
 
* HA uddannelsesansvarlig Odense og kommissorium 
Tina Lundø Tranekjer orienterede om at der er udpeget HA-uddannelsesansvarlig på campus Odense. 
Funktionen varetages af Jannek Sommer.  
Studienævnet modtog hertil det endelige kommissorium for HA Forum. 
 
* Møde med censorformandskab 
Tina Lundø Tranekjer orienterede kort om møder afholdt med censorformandsskabet. 
 
* Format for evaluering 
Tina Lundø Tranekjer orienterede om, at der pågår arbejde med nyt evalueringsskema/-koncept. 
Studienævn for Erhvervsøkonomi har ved flere lejligheder diskuteret evalueringsformen, og – setuppet der 
benyttes, og afgivet bemærkninger hertil. Studienævn for Erhvervsøkonomi var glade for at modtage 
orientering om, at der arbejdes med en række mulige tiltag. 
Tina Lundø Tranekjer orienterede om at der køres pilot på udvalgte områder. EØ er ikke et af disse. 
 
3. Eksamen og undervisning 

3.1. Valgfag i Business History til udbud pr. E22 
3.2. Korrigeret eksamensplan V2122O BA + KA – Campus Kolding 
3.3. Eksamensplan V2122R BA – Campus Odense 

 
3.1. Paul Sharp, Økonomisk Institut har henvendt sig til Studienævn for Erhvervsøkonomi med forslag om at 
ville udvikle et valgfag på bachelorniveau i emneområdet Business History til udbud på campus Odense. 
Studerende på udvalgte HA linjer på campus Odense har tidligere være tilbudt et fag udbudt af Studienævn 
for MEME indenfor emneområdet som forhåndsgodkendt valgfag. 
 
3.2. Studienævnet modtog orienteringen/godkendte. 
 
3.3. Studienævnet modtog orienteringen/godkendte. 
 
4. Pædagogisk strategi og 5-punktsplan 

 
Tina Lundø Tranekjer bød indledningsvist velkommen til Annette Schmidt og Jan Guldager Jørgensen.  

Jan Guldager Jørgensen orienterede om, og uddybede, det fremsendte bilagsmateriale. 
Der har været arbejdet med fakultets pædagogiske ramme i en række fora, her iblandt  VILU- og SL-kredsen 
i løbet af  det sidste års tid. Som et nyt element bygger den pædagogiske ramme på 
”Studieaktivitetsmodellen”. Den pædagogiske træder i stedet for den nugældende pædagogiske strategi. 
Det understregedes at den pædagogiske ramme lægges ud til implementering decentralt, og tæt på de 
enkelte uddannelser. Rammen tager afsæt i fakultets overordnede strategi, og udmønter danner således 
ramme for udmøntningen af dele af strategien. 
 
Blandt udviklingsområder som bæres videre i miljøerne efter arbejdet er: 
Studiegruppers 
Study guides 
Innovative undervisnings- og læringsformer 
 



 

Til Studieaktivitetsmodellen (kvadrant-model) bemærkede studienævnet, at det er bemærket at den ikke er 
ikke ”inddelt” procentuelt. Dette giver således ingen indikation af hvilken vægtning de enkelte kvadrater 
har i udmøntningen. 
Hertil orienterede Jan Guldager Jørgensen om, at den giver retning på intention, og peger ind i at der skal 
arbejdes med at der anvendes f.eks. varierende læringsformer.  
 
Herudover havde studienævnet bemærkninger til blandt andet: 
* Formatet for, og brugen af ”Study guides”. Studienævnet udtrykte blandt andet bekymring om opbygning 
af et parallel-system til allerede ekstisterende materialer. Hertil bemærkedes det, at Studienævn for 
Erhvervsøkonomi finder det væsentligt at der ikke sker ”et skred” i hvor gældende betingelser for f.eks. fags 
indhold, målbeskrivelser etc. findes.  
* Studienævn for Erhvervsøkonomi havde en række betragtninger omkring brugen, og graden af anvendelig 
af Studieaktivitetsmodellen forholdt til uddannelsesniveau. 
* Studienævn for Erhvervsøkonomi spurgte ind til den videre proces. Hvor tænkes processen initieret, et 
eller flere steder? Og sker dette sideløbende. 
Det er fakultets tanke, at der kan arbejdes i flere regier samtidig. Godkendelsesprocedurer etc. for f.eks. 
fagbeskrivelser er dog som altid et studienævnsanliggende, og det vil derfor være en opfordring til de 
faglige miljøer, at inddrage studieledelse og studienævn rettidigt i løbende processer.  
 
5. Praksis og principper 
 
Tina Lundø Tranekjer har som aftalt på senest møde i Studienævn for Erhvervsøkonomi været i dialog med 
Karin Bruun om det modtagne dokument omhandlende Faktisk Forvaltningsvirksomhed. 

Der er tale om en centralt udmøntet proces, og dermed ikke en SAMF-styret beslutning. 

 
6. Orientering om afgørelser fra Styrelse, Rektorat og Meritankenævn (lukket punkt) 
 
- 

7. Behandling af ansøgninger vedr. dispensation og merit (lukket punkt) 
 
8. Meddelelser 

8.1. Referat af møde i Studienævn for SJSE d. 14. september 2021  
8.2. Dagsorden for møde i Aftagerpanel for Cand.merc.aud. d. 30. september 2021 
8.3. Dagsorden for møde i Studienævn for MEME d. 5. oktober 2021 
8.4. Dagsorden for møde i Studienævn for Cand.public. d. 12. oktober 2021 
8.5. Dagsorden for møde i Studienævn for SJSE d. 12. oktober 2021 
8.6. Dagsorden for ekstraordinært møde i Studienævn for SJSE d. 25. oktober 2021 

 
- 
 
9. Eventuelt 
 
- 
 

Tina Lundø Tranekjer   Dorthe Sjørslev Rasmussen 
Studienævnsformand   Studienævnssekretær 


